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سرویس سیاسی-
با وجود ترکیب یک دســت شورای پنجم تهران 
اختلافات از همان نخستین ساعات پس از برگزاری 
انتخابات در اردوگاه اصلاح طلبان خود را نشان داده 
است از سویی برخی خواهان شهردار شدن افرادی 
چون محسن هاشــمی هستند که خود در انتخابات 
رای آورده و عضو شــورا شده است و از سوی دیگر 
نیز بسیاری از اصلاح طلبان شهردار شدن هاشمی را 

توهین به رای مردم می دانند.
به گزارش جهان نیوز، سال 77 بود که کلید اولین شورای 
اســامی شهر تهران زده شد. شورای شهری که عمرش به 
چهار سال نکشید و توسط هم حزبی هایش در وزارت کشور 
منحل شد. در آن دوره نیز دعوای اعضای شورا بر سر انتخاب 
شهردار تهران و نحوه عملکرد و مدیریت شهری بود اختافاتی 
که به تغییر 3 شهردار ختم شد. این عزل و نصب های 3 ساله 
شورای شهریان به آن جا رسید که فقط 3 ماه باقی مانده به 
انتخابات دومین شورای شهر، وزارت کشور رأی به انحال 
اولین دوره شورای شهر تهران داد و به تمامی گمانه زنی ها 

در باره تغییرات شهرداری پایان داد.
حال و بعد از گذشت 4 دوره این روزها نیز شورای شهر 
پنجم تهران با ترکیبی یکســان و همانند دوره اول شــکل 
گرفتــه و اختافات نیز همان رنگ و بو را دارد ، اختاف بر 

سر قدرت و تعیین شهردار تهران!
باوجود ترکیب یک دست شورای پنجم، وجود نمایندگان 
وابسته به کارگزاران و حزب اتحاد ملت، ترکیب ناهمگوني را 
به نمایش مي گذارد که حاشیه هاي  آن از چند روز گذشته 
آغاز شــده است. حاشیه هایی که در انتخاب شهردار تهران 
نمود پیدا کرده و بیش از هر چیز یادآور خاطرات اولین دوره 

شورای شهر تهران است.
هاشمی به تعهد خود پایبند بماند 

در کنار صحبت هایی که برای شــهردار شدن محسن 
هاشمی از حزب کارگزاران در خبرها پیچیده است، محسن 
رهامی، عضو شورای عالی سیاست گذاری اصاح طلبان معتقد 
است: »در حال حاضر هاشمی یکی از گزینه های شهرداری 
اســت و با این پشتوانه که بیشترین رای را در شورای شهر 
آورده است، عقبه خانوادگی و سیاسی، تجربه مدیریت مترو 

گزینه مناسبی برای شهرداری است اما، از آنجا که اعضای 
لیســت امید با امضای میثاق نامه تعهد داده اند که عضویت 
شورا را ترک نکنند بهتر است ایشان هم پایبند به این تعهد 
بماند. من در جریان نیستم آقای هاشمی میثاق نامه را امضا 
کرده اســت یا نه اما، مهم تعهد کلی است . مهم این است 

که رعایت این میثاق نامه اخاقی است«
شهردار شدن محسن هاشمی

 منشا اختلافات فراوان خواهد شد
عباس عبدی فعال سیاســی اصاح طلب نیز که لیست 
شورای شهر اصاح طلبان در تهران را به مثال »آش کشک 
خالــه «  نامیده بود که چندان مطلوب این جریان نیســت، 
انتخاب شــهردار تهران را آزمون مهم شــورای شهر عنوان 
کرد و در نشــریه کارگزارانی صدا نوشت:  » در هر حال اگر 
انتخاب شهردار تهران در چارچوب قابل قبولی صورت گیرد 
می تواند تا حدی به جبران مافات در فرآیند انتخاب شورای 
شــهر کمک کند،  ولی اگر این موضوع نیز همچون موضوع 
انتخاب لیســت شورا غیرشــفاف و تاحدودی در راهروها و 
لابی های سیاسی انجام شــود، مشکات پیش گفته برای 
انتخابات شوراها برجسته تر و حتی منجر به اختافات داخلی 
میان اعضای شــورا خواهد شد. برای آن که نشان داده شود 
خروجی شورا درست و قابل دفاع بوده، مهمترین خروجی 

شورا در ابتدای آن تعیین شهردار است.«
وی مسئولیت پذیری اعضای شورای شهر را نکته اساسی 
دانست و گفت: جهت اطاع آنان باید گفت که اعضای شورای 
شهر فعلی عمدتا مســئولیت حمایت خود از معرفی آقای 
محســن هاشمی را در سال 92 نمی پذیرند و آن را انتخاب 
خــود نمی دانند و معتقدند که آن انتخاب از بیرون به آنان 
تحمیل شد و بیشترشان خود را مخالف چنین انتخابی معرفی 

می کنند. این مسئولیت ناپذیری قابل قبول نیست.
عبدی درباره مهم ترین نکته در انتخاب شهردار گفت: 
نکته بسیار مهم این است که انتخاب شهردار تصمیمی است 
که اگر درســت انجام نشود بازگشــتن از آن بسیار مشکل 
خواهد بود. زیرا نیازمند استیضاح است و استیضاح نیز هم 
به لحاظ اجرایی و هم سیاســی به نسبت پرهزینه است و 
کسی که شهردار می شود ابزارهای فراوانی برای اعمال نظر 

بر دیگران دارد.

وی در خصوص زمزمه مطرح شــدن محسن هاشمی 
به عنوان یکی از گزینه های شــهرداری تهران و استعفای او 
از شــورای شهر گفت:  به لحاظ قانونی مشکلی نیست و نفر 
بعدی از لیست اصولگرایان می تواند جانشین وی شود ولی 
این مسئله می تواند به نوعی بی توجهی به آرای شهروندان 
محســوب شود، به ویژه آن که پیشــتر هم گفته شده بود 
کســی که می خواهد نامزد شهرداری شود نباید در لیست 

نامزدها قرار گیرد.
این تحلیلگر سیاســی افزود: البته برخی افراد معتقدند 
اگر عضوی با رای بالا در مقام شــهرداری تهران قرار گیرد، 
به لحاظ قدرت اجرایی در موقعیت بهتری خواهد بود. چنین 
اســتدلالی صحیح نیست. زیرا شهردار را مستقل از شورای 
شهر می کند و او را در برابر شورا سرکش خواهد کرد و خود 
را متکی به آرای مردم معرفی می کند و در برابر شورا بیش از 
همه تک روی خواهد کرد و شورا با چنین تصمیمی خود را 
مسلوب الاختیار می کند و این منشا اختافات زیادی خواهد 
شــد. شهردار باید در برابر شورا پاسخگو باشد هر چند باید 

استقال نسبی خود را هم داشته باشد.
صفایی فراهانی دیگر فعال سیاسی اصاح طلب نیز در 
مصاحبه با ایلنا گفته است : من امیدوارم از بین افرادي که 
وارد شــوراي شهر شدند، شهردار انتخاب نشود چون مردم 
اینها را به عنوان شهردار انتخاب نکرده اند بلکه شوراي شهر 
انتخاب کردند. این بي احترامي به رأي مردم اســت وگرنه 
باید از روز اول مي گفتند به 2۱ نفر شهردار رأي دهید؛ ولي 
حالا که این کار را نکردند، نباید از بین اینها انتخاب کنند.

دو دلیل اصلاح طلبان 
برای شهردار نشدن محسن هاشمی 

روزنامــه زنجیره ای آفتاب یزد نیز در گزارشــی به این 
موضوع پرداخته و می نویســد : گروه کثیری از کنشــگران 
سیاسی اصاح طلب معتقدند که به دو دلیل هاشمی نباید 
شهردار شــود. نخســت: بی احترامی به رای مردم، به باور 
بســیاری حضور او در جایگاه ریاست شــهرداری تهران و 
خالی کردن صندلی شورای شهر، بی احترامی و بی توجهی 
به رای دهندگانی اســت که او را به عنوان عضوی از شورای 
شــهر برگزیده اند نه به عنوان شهردار پایتخت. نیز عبدالله 
رمضان زاده، سخنگوی پیشین دولت اصاحات و استاد علوم 

سیاسی دانشگاه تهران در توئیتی نوشته است: »انتظار این 
است که همه منتخبین در شورای شهر بمانند و شهردار از 
خارج از شورا انتخاب شود، به رای مردم احترام بگذاریم.« 
آفتاب یزد در تشریح دومین دلیل برای شهردار نشدن 
محسن هاشمی می نویسد : جایگزینی یک اصولگرا، شاید 
خیلی ها اگر می دانستند که محسن هاشمی تصمیم دارد 
شهردار تهران شود و از لیست پس از برگزیده شدن، بیرون 
برود، مواجهه دیگری با لیست امید می کردند یا اصا اقدام 
به انتخاب او نمی نمودند. مسئله دیگری که حائز اهمیت 
به نظر می رسد، آن اســت که در صورت شهردار شدن 
محسن هاشــمی، مهدی چمران به عنوان نفر بیست و 
دوم لیســت برگزیدگان مردم و همین طور عضو لیست 
خدمت در قالب عضو علی البدل وارد شورا می شود. ورود 
او به شورای شهر دارای تبعات فراوانی است از جمله آنکه 
رخنه ای در صف منسجم اصاح طلبان شورای شهر تهران 

ایجاد خواهد کرد.
خاطره تلخ اصلاح طلبان 

از شورای شهر اول 
احمد شــیرزاد، نماینده مجلس ششم نیز با بیان اینکه 
صددرصد مخالف شــهردار شدن محســن هاشمی است، 
گفت: من می خواهم دراین باره به یک تجربه تاریخی اشاره 
کنم که بســیار حائز اهمیت است. از دوره اول شورای شهر 
تهران خاطرات بســیار تلخی وجود دارد. به دلیل برخی از 
حاشیه سازی ها و اختافاتی که اصاح طلبان در آن شورا با 
یکدیگر داشــتند. آن شورا ناکارآمد بود و فضایی ایجاد شد 
که کاما در انتخابات شــورای شهر دوم یک سرخوردگی 
در میــان مردم به وجود آمد، چرا که تعداد قابل توجهی از 
منتخبان تاثیرگذار دوره اول شــورای شهر تهران به دلایل 
مختلفی چون وزارت دولت یا وکالت مجلس از سمت خود 
در شورا استعفا دادند و این اتفاق به شدت توان و پتانسیل 

شورا را پایین آورد.
وی افــزود: در حالی که اگر همه از آغاز انتخابشــان تا 
اتمام دوران 4 ســاله شورا حضور می داشتند بسیاری از آن 
اتفاقات رخ نمی داد. قبول پســت ریاست شهرداری توسط 
محســن هاشمی و حتی مرتضی الویری را می توان پشت پا 

زدن به رای مردم دانست.

جنگ قدرت در اردوگاه مدعیان اصلاحات
اختلاف بر سر تعیین شهردار 

رئیس مرکــز تحقیقات اســتراتژیک مجمع 
تشخیص مصلحت نظام گفت: جمهوری اسلامی ایران 
قطعا آتش افروزی های سعودی ها را تحمل نخواهد 

کرد هر چند ظرفیت و جرات این کار را ندارند.
علی اکبر ولایتی پس از دیدار با گونار فرس، رئیس مرکز 
پژوهش های مجلس سوئد و در جمع خبرنگاران در پاسخ 
به این سوال که قبل از حادثه تروریستی تهران عربستان 
اعام کرد ایران را به میدان جنگ تبدیل می کند، از نظر 
شما چه قرینه  دیگری باید وجود داشته باشد که بگوییم 
ممکن اســت عربستان ســعودی هم در این ماجرا نقش 
داشته باشد؟ گفت: یک مشــکلی که عربستان سعودی 
در طی  این ســال ها به آن دچار شده مسئله ناپختگی و 
بی تجربگی افرادی اســت که در این کشور عمل و گاهی 
ســخن می گویند و این امر حاکی از نداشتن شناخت از 

ایران و منطقه و بی تجربگی است.
رییس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع ادامه داد: آنها 
امنیت خود را هم نمی توانند حفظ کنند. هزینه زیادی از 
بیت المال مسلمین را می گیرند و اقدامات قرون وسطایی 
انجام داده و دعوت از رئیس جمهور آمریکا می کنند و مدعی 
شدند که اتحادی بین کشورهای اسامی ایجاد کردند  ولی 
جز دو- سه کشور کوچک اسامی که آنها هم کمک های 
مالی از عربستان می گیرند هیچ کس به آنها پاسخ مثبت 
نداد و هنوز شــکل نگرفته. اولین شکاف ایجاد شده هم 
نشان داد که حاکمان جدید عربستان نتوانستنند این ادعا 
را برای چند روزهم به اثبات برســانند و هنوز مرکب این 
اعامیه خشــک نشده بین آنها و قطر اختافی پیش آمد 

که در تاریخ منطقه بی سابقه بوده است.
وی با بیان اینکه این نشان دهنده بی ظرفیتی دیپلماسی 
عربستان سعودی است که با نزدیک ترین همسایگان خود 
هم نمی تواند زندگی آرامی داشــته باشد گفت: جمهوری 
اســامی ایران هم قطعا این آتش افروزی های سعودی را 
تحمل نخواهد کرد. هرچند که ســعودی ها هم ظرفیت و 
جرات این کار را ندارند و فقط ادعا می کنند و خیلی مواقع 

پاسخ این ادعاهای ابلهانه خاموشی است.
ولایتی در پاســخ به ســوال دیگری مبنی بر اینکه 
آمریکا به تازگی تحریم های جدیدی در حوزه های مبارزه 

با تروریســم، موشکی و تسلیحات هسته ای علیه ایران را 
در دســتور کار خود قرار داده است. واکنش ایران در این 
رابطه چیست و آیا رفتار آمریکایی در تضاد با برجام است؟ 
خاطرنشان کرد: برای ما تفاوتی نمی کند زیرا هیچ نوع رابطه 
جدی اقتصادی و غیراقتصادی بین ما و آمریکایی ها وجود 

ندارد. حال تحریم کنند یا نکنند.
رئیس مرکزتحقیقات اســتراتژیک مجمع ادامه داد: 
ایــران با درپیــش گرفتن اقتصاد مقاومتــی عما نوعی 
آسیب ناپذیری در مقابل این تهدیدها دارد و یکی از فواید 
و نتایج اقتصاد مقاومتی همین آسیب ناپذیر بودن ایران در 

مقابل تهدیدها است.
وی ادامه داد: جز یک امتیاز تبلیغاتی به صهیونیست ها 
دادن و یــا بعضی از مرتجعین منطقه که جزو عمال آنها 
هستند کار دیگری نمی توانند بکنند. کشوری موفق است 
که در عمل بتواند به اهداف خود برســد. آمریکایی ها در 
اهداف خود در عراق و ســوریه شکســت خورده اند و این 
پیوند بین نیروهای مردمی عراق چه حشدالشعبی، نیروهای 
ارتش عراق و ارتش و نیروهای متحد ســوریه در مرز بین 
عراق و ســوریه در حقیقت یک پیروزی استراتژیک برای 
ایران و حلقه مقاومت اســت  که از تهران شروع می شود 
و تــا عراق، ســوریه و لبنان در مقابل صهیونیســت ها و 

حامیانشان ادامه دارد.
رئیس مرکز تحقیقات اســتراتژیک مجمع تشخیص 
مصلحت نظــام همچنین در جریان  دیدار با گونار فرس 
رئیس مرکز پژوهش های مجلس سوئد به تحولات سریع 
و وقایــع متعــدد در عرصه های منطقــه ای و بین المللی 
تاکید کرد و افزود: برخاف گذشته که عرصه بین المللی 
موضوعــات منطقــه ای و ملی را طراحی و بــر آن تاثیر 
می گذاشت، امروز شاهد هستیم که موضوعات منطقه ای 

عرصه بین المللی را تحت تاثیر قرار داده است.
به گزارش تسنیم، رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک 
مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: تحولات در این زمینه 
به قدری ســریع و غیرقابل پیش بینی است که ضرورت 
توجــه حداکثری، مطالعات عمیق، شــناخت وضعیت و 
ترسیم چشــم اندازهای دقیق را اجتناب ناپذیر می کند و 

همکاری های مراکز تحقیقاتی می تواند با اهمیت باشد.

ولایتی: 

آتش افروزی های سعودی قطعا از سوی ایران تحمل نخواهد شد

آیت الله مصباح گفت: جایی که محل اعمال احکام 
حکومتی و ولایتی است تنها ولی امر می تواند دستور 

دهد و جای اظهار نظر و فتوای مخالف نیست.
آیت الله محمدتقی مصباح یزدی رئیس مؤسسه آموزشی 
و پژوهشی امام خمینی)ره( امشب در جلسه درس اخاق 
که در دفتر رهبر معظم انقاب در قم برگزار شــد، با بیان 
این که دستورات الهی به نفع و مصالح انسان است، گفت: 
در حرام های الهی خیری پیدا نمی شود به عنوان مثال ربا 
حال نیســت و در آن منفعت وجود ندارد خداوند از باب 
لطف الهی می فرماید که بین او و انسان حق متقابل وجود 
دارد، امیرمؤمنــان)ع( می فرماید خدا برای من و بر عهده 
شــما حقی قرار داده است و این حق تحت عنوان ولایت 

تحقق پیدا می کند.
عضو جامعه مدرســین حوزه علمیه قم با بیان این که 
گاهی کسانی درباره حق بسیار سخن می گویند و ستایش 
می کنند، اظهار داشــت: اما زمانی که می خواهند این حق 
را ادا کنند کار برای آن ها مشــکل اســت، در اموری که 

بین انســان ها وجود دارد حقوقی موجود اســت که باید 
رعایت شود.

به گزارش خبرگزاری رســا، وی ادامه داد: بر اســاس 
منطق عقلی هیچ کس هیچ حقی بر خداوند ندارد اما خدا 
به دلیل لطف و عنایت حقی برای انسان قرار داده که اگر 

عبادت کرد جزای خیر به او می دهد.
آیــت الله مصباح یزدی با بیان ایــن که خداوند همه 
هســتی را آفریده و مالک همه چیز اســت، ابراز داشت: 
شاید مفهومی وسیع تر از رحمت که بر افعال الهی صادق 
باشد وجود نداشته باشد، هدف از آفرینش بهره مند شدن 

موجودات از رحمت الهی است.
وی عنوان کرد: همه انسان ها یک وجود بی نهایت دارند 
حال مختار هستند که در بهشت باشند و یا در جهنم حضور 
پیدا کنند، انسان نیازمند رشد معنوی است که اگر این رشد 
معنوی کسب شود به مقامات عالیه دست پیدا خواهد کرد.

استاد برجسته حوزه علمیه قم خاطرنشان کرد: تحقق 
زندگی اجتماعی تکلیفی را بر عهده همگان ایجاد می کند، 

خدا اراده کرده که تکامل پیدا کنیم و این تکامل در سایه 
زندگی اجتماعی است، اراده الهی این است که زمینه رشد 
انسان فراهم باشد و این در گرو زندگی اجتماعی و حقوق 

متقابل است.
وی اضافــه کــرد: بــرای تحقق این هــدف الهی که 
رحمت های الهی بیشتر باشد و انسان لیاقت دریافت پیدا 
کند باید زمینه فراهم شود، اگر خدا به هر انسانی به اندازه 
کل عالــم رحمت دهد از او چیزی کم نمی شــود اما کار 

حکیمانه است و انسان باید لیاقت دریافت داشته باشد.
آیــت الله مصباح یزدی با بیان این که بشــر برای این 
آفریده شده که لیاقت نعمت هایی را پیدا کند که موجودات 
دیگــر توانایی آن را ندارند، گفت: باید ببینیم چه عواملی 
بیشترین تأثیر را در این کار دارد، برای این که این لیاقت 
را از راه اختیار و انتخاب پیدا کنیم ابتدا باید آگاهی داشته 
باشــیم و بدانیم چه هدفی در کار است، چه راهی را باید 

بپیماییم و چگونه این لیاقت را کسب کنیم.
وی افزود: سؤال مطرح می شود که از کجا باید متوجه 

شــویم؟ آنچه که عموم مردم می توانند برای رســیدن به 
رحمت الهی اســتفاده کنند عقل است؛ مکمل عقل وحی 
به شــمار می رود و مردم برای فهم حدیث و قرآن باید به 
متخصصان  فقها مراجعــه کنند تا بتوانند از آن بهره مند 

شوند.
عضو جامعه مدرســین حوزه علمیه قم با بیان این که 
ماک انتخاب باید چیزی باشــد که بیشترین تأثیر را در 
رســیدن به هدف خلقت الهی داشته باشد، اظهار داشت: 
جایی که محل اعمال احکام حکومتی و ولایتی است تنها 
ولی امر می تواند دســتور دهد و جای اظهار نظر و فتوای 

مخالف نیست و الا نقض قرض می شود.
وی ادامــه داد: وجود فرمانده برای این که اســت که 
مســیر را تعیین کند اگر چند فرمانده در عرض هم باشد 
کار پیش نمی رود، اگر کسانی می خواهند ماک انتخاب را 
در زمان تزاحم  بدانند و کاری را مقدم دارند باید بررســی 
کنند که چه نقشی در ســعادت انسان دارد و به گونه ای 

باشد که انسان را به رحمت الهی برساند.

آیت الله مصباح یزدی:

احکام حکومتی جای اظهار نظر مخالف نیست

سخنگوی کمیسیون آموزش مجلس:

چند متهم مرتبط
 با صندوق ذخیره فرهنگیان را

هنگام خروج از کشور برگرداندند
رئیس کمیســیون تحقیق و تفحص از صنــدوق ذخیره 
فرهنگیان و سخنگوی کمیسیون آموزش از درخواست تمدید 
زمان 6ماهــه برای تکمیل تحقیقات خبــر دادند. همچنین 
میرزاده گفت که چند نفر متهم مرتبط با پرونده صندوق ذخیره 
فرهنگیان را در هنگام خروج از کشور و در فرودگاه از هواپیما 

پایین آورده و برگردانده اند.
میرحمایت میرزاده، ســخنگوی کمیســیون آموزش در گفتگو با 
شبکه اطاع رسانی راه دانا؛ در خصوص آخرین وضعیت صندوق ذخیره 
فرهنگیان و خروج تعدادی از بدهکاران به بانک سرمایه از کشور اظهار 
داشــت: تحقیق و تفحص از صندوق ذخیره فرهنگیان طبق قانون در 

حال پیگیری است و هنوز کار به طور کامل به اتمام نرسیده است.
وی افزود: نمی توانیم جزئیات را پیش از مشخص شدن نتیجه نهایی 
در اختیار کسی قرار بدهیم و اگر قرار باشد چیزی اعام شود در نهایت 
در صحن علنی مجلس نتیجه تحقیق و تفحص قرائت می شود چرا که 

نتیجه قانونا محرمانه است.
ســخنگوی کمیسیون آموزش در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه 
چقدر زمان تا پایان کار باقی مانده است، گفت: درخواست تمدید 6 
ماهه زمان تحقیق و تفحص را به هیئت رئیسه داده ایم و حداکثر 5 
ماه دیگر تا مشــخص شدن همه تخلفات صندوق ذخیره فرهنگیان 

زمان لازم است.
 پیش از این رئیس کمیسیون تحقیق و تفحص از صندوق ذخیره 
فرهنگیــان اعام کرده بود: تاکنون چنــد نفر متهم مرتبط با پرونده 
صندوق ذخیره فرهنگیان را در هنگام خروج از کشور و در فرودگاه از 
هواپیما پایین آورده و برگردانده اند؛ اما فردی همچون محمد امامی به 
خارج از کشور سفر کرد؛ لذا معتقدم چنین مسائلی به روند کار آسیب 

می رساند.
این عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس همچنین گفته بود: 
این افراد تا زمان روشن شدن اتهام و تکلیف شان نباید از کشور خارج 
شــوند و اگر محرز شد جرمی مرتکب نشدند، آزاد هستند به خارج از 

کشور و هرجایی که می خواهند بروند.
زمان بیشتر برای تحقیقات

جبار کوچکی نژاد، رئیس کمیته تحقیق و تفحص از صندوق ذخیره 
فرهنگیان نیز در گفت و گو با همین سایت خبری اظهار داشت: با گذشت 
6 ماه از بررســی های صورت گرفته بر روی تخلفات مالی در صندوق 

ذخیره فرهنگیان هنوز به نتایج قابل جمع بندی نرسیده ایم.
 وی در ادامــه گفت: با توجه به اتمام مهلت تحقیق و تفحص از 
صندوق ذخیره فرهنگیان درخواست تمدید این زمان را کرده ایم و 
به این صورت احتمالا 6 ماه دیگر بررسی تخلفات این صندوق تمدید 
می شود و اعضا هیئت تحقیق و تفحص از صندوق ذخیره فرهنگیان 
نامه  تمدید 6ماهه روند تحقیق و تفحص را به هیئت رئیسه تحویل 

داده است.
رئیس کمیته تحقیق و تفحص از صندوق ذخیره فرهنگیان با بیان 
اینکه گزارشــات این صندوق به زودی بعد از مشخص شدن نتیجه به 
اطاع همه مردم می رســد گفت: مسیر تحقیق و تفحص با همکاری 
دســتگاه ها به خوبی در حال پیش روی اســت و برای ادامه دادن این 

روند نیازمند زمان بیشتری هستیم.
پیش از این محســنی اژه ای سخنگوی دستگاه قضایی کشورمان 
از پیچیدگی مراحل رســیدگی به تخلفات گســترده در این صندوق 
پرده برداشته و اعام کرده بود علت به طول انجامیدن این تحقیقات 
 گســتردگی و پیچیدگــی تخلفــات در صندوق ذخیــره فرهنگیان

 است.
درِ حرمین امامین عسکریین)ع(

 و ورودی سرداب امام زمان)عج(
 در لرستان رونمایی شد

در حرمین امامین عســکریین)ع( و ورودی سرداب امام 
زمان)عج( با حضور نماینده ولی فقیه در لرستان و جمع کثیری 

از مردم خرم آباد رونمایی شد.
بــه گــزارش خبرگــزاری تســنیم از خرم آبــاد، این مراســم با 
حضــور آیــت الله میرعمادی نماینــده ولی فقیه در اســتان، جمعی 
 از مســئولان و مردم شــهر خرم آباد در حســینیه ثــارالله خرم آباد

 برگزار شد.
رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات لرستان اظهار داشت: ساخت در 
حرمین امامین عسکریین)ع( و ورودی سرداب امام زمان)عج( سال 94 
با پیگیری نماینده ولی فقیه در استان و ستاد بازسازی عتبات عالیات 

استان به استان لرستان اختصاص یافت.
وی با اشــاره به اینکه برای ســاخت این در حــدود دو کیلوگرم 
طــای 24عیار و 700 کیلوگرم مس به  کار رفته اســت، افزود: برای 
 ســاخت در دو و نیم متر چوب ساج و ۱02 قطعه میناکاری استفاده

 شده است.
رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات لرستان عنوان کرد: در حرمین 
امامین عســکریین)ع( و ورودی ســرداب امام زمان)عج( برای زیارت 
مردم شــهر خرم آباد تا پایان ماه مبارک رمضان در حســینیه ثارالله 
خرم آباد قرار دارد و پس  از آن برای زیارت مردم به سایر شهرستان های 
 اســتان فرســتاده می شــود و ســپس برای نصب به ســامرا منتقل

 می شود.
وی با اشاره به اینکه مردم لرستان تاکنون برای توسعه و بازسازی 
عتبــات عالیات ۱2 میلیارد تومان به صــورت نقد و غیرنقد به عتبات 
عالیــات کمــک کرده اند، بیان کرد: مردم لرســتان بــا نذورات خود 
در ســاخت زائرســرای حضرت زهرا)س( در کربــای معلی و پروژه 
 توســعه حرم امام علی)ع( به نام صحن حضرت زهرا)س( مشــارکت 

داشته اند.

پیکر مطهر شهید علی محمدرضایی با حضور 
اقشار مردم و پس از گذشت ۳۱ سال در قزوین 

تشییع شد.
به گزارش خبرگزاری مهر، پیکر جانباز شهید علی  
محمدرضایی پس از گذشــت 3۱ سال که در عملیات 
کربــای 44 مفقود شــده بود، از میــان باتاق های 
جزیــره  ام الرصاص عراق به همراه ۱35 شــهید دیگر 
 از مــرز آبــی اروند وارد میهــن و دیــروز در قزوین 

تشییع شد.
در مراسم استقبال از شهید علی محمدرضایی که 
از مقابل صدا و ســیمای مرکز قزوین آغاز شد آیت الله 
عابدینی نماینده ولی فقیه و امام جمعه قزوین، فریدون 
همتی استاندار، و جمعی از مدیران، فرماندهان نظامی 

و انتظامی استان و مردم نیز حضور داشتند.
جانباز شــهید علی  محمدرضایی زمستان ۱363 

در یک عملیات شناســایی در منطقه مریوان یک پای 
خود را از دست داد و به درجه رفیع جانبازی نائل شد.
وی مجــددا بــه همراه بــرادر خود حــاج حمید 
محمدرضایــی که آن زمان نوجوانی ۱4 ســاله بود به 

جبهه رفت.
جانباز شــهید علی  محمدرضایــی در چهارم دی 
۱365 با وجود جانبازی و داشتن یک پای مصنوعی در 
خط مقدم عملیات کربای 4 حضور یافت و در جزیره 
ام الرصاص عراق شهید و مفقودالاثر شد و 3۱ سال اثری 

از پیکر مطهرش به دست نیامد.
پیکر مطهر این شــهید به معراج الشهدای قزوین 
منتقل شــد تا پس از تشییع در شهر تاکستان در روز 
پنج شــنبه هفته جاری پیکر مطهــرش در روز جمعه 
همزمان با شهادت امام علی)ع( پس از اقامه نماز جمعه 

در شهر شال تشییع و خاکسپاری شود.

پیکر مطهر شهید علی محمدرضایی
 در قزوین تشییع شد

بودجه  گفت:  کشور  دارالقرآن  رئیس سازمان 
قرآنی کشــور در سال ۹6 نســبت به سال ۹۵، 

۵۰ درصد کاهش یافته است.
به گزارش خبرگزاری تسنیم از گنبدکاووس، مهدی 
قره شیخ لو در دومین همایش قرآنیان استان گلستان در 
جمع حافظان، قاریان و فعالان قرآنی در مســجد الزهرا 
دانشــگاه آزاد واحد علی آبادکتول اظهار داشت: بودجه 
قرآنی در سال 96 نسبت به سال 95، 50 درصد کاهش 

یافته است.
وی افزود: اگر فعالان قرآنی مطالبه گر نباشــند، در 
سال آینده این بودجه ۱00 درصد کاهش خواهد یافت 

و به صفر می رسد.
رئیس سازمان دارالقرآن کشور تاکید کرد: دولت مردان 
چه در حوزه مجلس و چه در حوزه دولت باید فعالیت های 
قرآنــی را حمایــت کنند و به همان نســبت که برای 

بخش هایی مانند صنعت، ورزش و اقتصاد بودجه و اعتبار 
تعیین می کنند برای حوزه قرآن نیز بودجه و اعتبار دهند.
قره شیخ لو تصریح کرد: برای توسعه فعالیت های قرآنی 
نیاز است هم بخش حاکمیتی و هم مردم مشارکت کنند، 
و اگر مردم در این بخش به ما کمک کنند ما از کمک های 

دولت بی نیاز خواهیم شد.
رئیس ســازمان دارالقرآن کشــور اظهار داشت: اگر 
تنهــا ۱0 درصد جمعیت کشــور در هر ماه هزار تومان 
به حوزه قرآن کمــک کنند معادل بودجه دولت یعنی 
۱00 میلیارد تومان جمع خواهد شــد و ما نباید از این 

ظرفیت غافل شویم.
وی افزود: همه ادارات و نهادها باید پایگاه های قرآنی 
شــود و تاش داریم تا انجمن خیران قرآنی را در کشور 
راه اندازی کنیم که تاکنون در برخی از استانها راه اندازی 

شده است.

رئیس سازمان دارالقرآن کشور خبر داد

کاهش ۵۰ درصدی بودجه قرآنی کشور

بازگشت هدایت و ضلالت به خود انسان 
براساس نقشه راه پیامبران

هرکس هدایت شــود، برای خود هدایت یافته، و آن کس 
که گمراه گردد، به زیان خود گمراه شــده است، و هیچ کس 
بار گناه دیگری را به دوش نمی کشــد، و ما هرگز )قومی را( 
مجازات نخواهیم کرد، مگر آنکه پیامبری مبعوث کرده باشیم 

)تا وظایفشان را بیان کند(.
اسراء-۱5

یک شاعر پیشکسوت با اشاره به دیدار اخیر شاعران با رهبر انقلاب:
دیدار امسال 

چشمه ای از بصیرت شاعران انقلابی بود
یک شاعر پیشکسوت با اشاره به دیدار روز شنبه شاعران با رهبر انقاب 
اســامی تاکید کرد که این دیدار، چشــمه ای از بصیرت شــاعران و ادبای 

انقابی و بازتاب وجه مردمی آنها بود.
استاد عباس براتی پور در گفت وگو با کیهان گفت: امسال نیز چهره های 
متعهد ساحت ادبیات خاصه نســل جوان، به عنوان نمایندگان جامعه ادبی 
کشــورمان نشان دادند که متعهدانه ساح و لسان شعر را - جدی تر از پیش 

- در خدمت آرمان های بلند نظام دینی قرار داده اند.
صاحب دفتر شــعر »بهت نگاه« افزود: بر خاف شبه شاعران روشنفکر 
که تنها و گاهی از ایران دم می زنند و سنگ ایرانی را به سینه، این شاعران 
متعهــد بودند کــه بافاصله پس از وقوع حمات تروریســتی چهارشــنبه  
گذشــته، واکنش نشان دادند و تفکر متحجر و منحرف و مسموم تکفیری را 
با شــعر خود افشا و رسوا کردند و کوبیدند. جلوه ای از این واکنش در دیدار 

با رهبری معظم انقاب مشاهده شد .
اســتاد براتی پــور، واکنــش به موشــقع و پخته و مســتدل را یکی از 
خصوصیات شعر ارزشی دانســت و گفت: شما اگر اشعار شاعران مهمان در 
دیدار با رهبری انقاب را بخوانید و بشــنوید، تایید خواهید کرد که شاعران 
ما بســیار انقابی و دقیق به تحلیل حوادث و جریانات سیاســی و فرهنگی 

نشسته اند.
وی همچنین با نکوهش جریانات ادبی شبه روشنفکری گفت: همان هایی 
که برای کشته شدگان پاریس و لندن عزا گرفته بودند – که البته باید برای 
مرگ هر انســان بی گناهی اندوهگین هم شــد – اما در واکنش به حوادث 
تروریستی هفته پیش، لام تا کام حرف نزدند.خب بی شک چنین افراد شبه 
فرهنگی جایی در میان هنرمندان متعهد و مردم ایران ندارند. شما در دیدار 
با رهبری می بینید که شــاعران متعهد همان طور که در مسیر همدردی با 
انســانها قدم بر می دارند ، به آرمان های الهی و انقابی مقید و آماده فداکاری 
در راه اســام و ایران عزیز هستند و ولی و مردم خود را عاشقانه و خالصانه 

دوست می دارند.
استاد براتی پور دیدار هر ســاله با رهبر معظم انقاب را با برکت دانست 
و گفت: در این جلســات هر ساله، رهبر عزیز انقاب که خود ادیبی وارسته 
هستند با سخنان شان نگاه ها و دل های شاعران را هدایت می کنند  . این دیدار 
در واقــع به نوعی تجدید بیعت با مکتب انقاب اســامی اســت و محتوای 

درخشان آن، الگویی از شعر متعهد برای نسل جوان به شمار می آید.
حذف عکس و نام شهید نواب صفوی

 از کتاب درسی!
پس از حذف شهید حسین فهمیده از کتاب های درسی مقطع ابتدایی، 

این بار نوبت به حذف عکس و نام شهید نواب صفوی شد.
به گزارش خبرنگار کیهان، کتاب مطالعات اجتماعی ســال نهم، امسال 

دچار یک تغییر شده است. 
با مراجعه به کتاب مطالعات اجتماعی منتشــر شده در سال 94 ، تصویر 
شــهید نواب صفوی همراه با توضیحی کوتاه درباره وی قابل مشاهده است. 
اما نســخه منتشر شــده از همین کتاب در ســال اخیر، فاقد این تصویر و 

توضیح است.
شهید نواب صفوی دومین شهیدی است که از سوی مسئولان دولت در 
کتاب های درسی سانسور شده است. پیش از این نیز شهید حسین فهمیده 

حذف شده بود.
برخی کارشناســان حذف تدریجی شــهدای انقــاب و دفاع مقدس از 

کتاب های درسی را در راستای  اجرای سند 2030 می دانند. 
انتصاب مدیران نیمکت نشین

 در سازمان سینمایی
مدیران و معاونان جدید رئیس  سازمان سینمایی درحالی منصوب شدند 
که پیش از این نیز در سمت های مدیریتی مختلف این سازمان بارها جابه جا 

شده بودند!
به گزارش خبرنگار کیهان، سازمان سینمایی همچنان محل رفت و آمد 
مدیران نیمکت نشین است که طی دو دهه گذشته به طور دوره ای جایگزین 

هم می شوند!
محمد مهدی حیدریان که خود یکی از این مدیران تکراری است که پس 
از ۱2 سال، دوباره ریاست سازمان سینمایی را بر عهده گرفته، طی احکامی، 
اشخاصی که قبا هم در سازمان سینمایی مدیر بوده و برکنار شده بودند را 

در معاونت ها یا سمت های دیگر این سازمان روی کار آورد.
براساس احکام صادر شده »ابراهیم داروغه زاده« که قبا در سمت هایی 
چون رئیس  موسســه رسانه های تصویری و معاونت فرهنگی بنیاد سینمایی 
فارابی و ... حضور داشــت به عنوان معاون ارزشیابی و نظارت منصوب شده 

است.
»محمود اربابــی« نیز به عنوان »معاون توســعه فنــاوری و مطالعات 
سینمایی« منصوب شده اســت. اربابی نیز قبا مسئولیت هایی چون معاون 

نظارت و ارزشیابی معاونت سینمایی وزارت ارشاد داشته است. 
همچنین رئیس  ســازمان ســینمایی در حکمــی »رمضانعلی حیدری 
خلیلی« که پیش از این معاون فناوری و توسعه این سازمان بود را به عنوان 

»معاون توسعه مدیریت و منابع« منصوب کرد.
به این ترتیب، درهای سازمان سینمایی همچنان به روی مدیران جدید 
و جوان بســته است و پســت های مدیریتی بین چند شخص محدود دست 

به دست می شود!
سردیس شهدای مدافع حرم 

در ایستگاه های مترو
نخســتین سردیس شهدای مدافع حرم در ایســتگاه های مترو رونمایی 

شد.
به گــزارش خبرنگار کیهان، قرار اســت طی هفته های آتی ســردیس 
تعدادی از شــهدای مدافع حرم در ایســتگاه های مترو رونمایی شود. شهید 
جاویدالاثر مهدی ذاکر حســینی نخستین سردیس بود که طی مراسمی در 

ایستگاه مترو اکباتان رونمایی شد. 
در این مراســم با حضور امیر ابراهیم گلفام رئیس  سازمان حفظ آثار و 
نشــر ارزش های دفاع مقدس ارتش، ســردار محمد اسدالهی فرمانده لشکر 
عملیاتی 27 محمد رسول الله)ص( تهران بزرگ و جمعی از مدیران شهری و 
خانواده شهدا، از سردیس این شهید مدافع حرم توسط خانواده وی رونمایی 

شد. 
پاســدار شهید مهدی ذاکر حسینی دانش آموخته رشته حقوق قضایی و 
از ســاکنان محله اکباتان بود که داوطلبانه برای دفاع از حریم اهل بیت)ع( 
عازم ســوریه شــد و در درگیری با تروریســت های تکفیری داعش و بر اثر 

اصابت موشک به فیض شهادت نائل و پیکر مطهرش جاویدالاثر شد.
مشارکت هنرمندان ۲0 کشور

 در جشنواره بین المللی حقوق بشر آمریکایی
هنرمندانی از 20 کشور جهان با ارسال آثار خود در جشنواره بین المللی 

حقوق بشر آمریکایی شرکت کردند.
استقبال از دو بخش کاریکاتور و پوستر جشنواره بین المللی حقوق بشر 
آمریکایی که به شکل بین المللی برگزار می شود از سوی هنرمندان خارجی 

بسیار چشمگیر و قابل توجه بوده است.
ایــن  دو بخش برای اولین بار در این دوره به شــکل بین المللی برگزار 
می شــوند و فراخوان آن به شــکل محدودی ارائه شده اســت، با این حال 
آثاری از هنرمندان 20 کشور جهان برای شرکت در جشنواره ارسال شده و 

همچنان نیز دریافت آثار در بخش بین الملل ادامه دارد.
این اســتقبال در حالی اســت که بخش بین الملل جشنواره غیر رقابتی 

بوده و آثار برگزیده در نمایشگاه ویژه ای ارائه خواهند شد.
این موضوع نشــان می دهد که حقوق بشر آمریکایی یک موضوع فراگیر 
جهانی است و ظرفیت هنری بسیار قابل توجهی در کشورهای مختلف برای 

پوشش این موضوع و روشنگری در این زمینه وجود دارد.
گفتنی اســت مراسم اختتامیه و نمایشــگاه آثار هفته دوم تیر و در ایام 

گرامیداشت هفته حقوق بشر آمریکایی برگزار خواهد شد.


